

■ U.S. ECONOMY LOSES ONE MILLION JOBS

Recent data released by the U.S. government showed that the U.S. economy lost about one million jobs within a single year, during the period between April 2024 and March 2025. The economy created about 911,000 fewer jobs in the 12 months leading up to March 2025 compared to previous estimates, indicating that job growth had already stalled before President Donald Trump imposed strict tariffs on imports.

This reading represents a preliminary estimate for the annual "benchmark" revision carried out by the Bureau of Labor Statistics for payroll data, which is closely monitored. The final benchmark revision will be issued in February, alongside the Bureau of Labor Statistics' employment report for January.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



■ الاقتصاد الأميركي يفقد مليون وظيفة

أظهرت بيانات حديثة صادرة عن الحكومة الأمريكية، فقدان الاقتصاد الأميركي نحو مليون وظيفة خلال عام واحد، في الفترة ما بين أبريل 2024 ومارس 2025. ووفر الاقتصاد فرص عمل خلال 12 شهراً حتى مارس/آذار 2025 أقل بنحو 911 ألف وظيفة عن التقديرات السابقة، ما يشير إلى أن نمو الوظائف توقف بالفعل قبل الرسوم الجمركية الصارمة التي فرضها الرئيس دونالد ترامب على الواردات. وتشكل هذه القراءة تقديرًا أولياً للمراجعة السنوية "القياسية" التي يجريها مكتب إحصاءات العمل لبيانات الرواتب التي تحظى بمتابعة عن كثب. وستصدر المراجعة القياسية النهائية في فبراير/شباط مع تقرير التوظيف الصادر عن مكتب إحصاءات العمل لشهر يناير/كانون الثاني.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ ولتقى النعماي السعودي الإستوني يبحث تعزيز الشراكات التجارية والاستثمارية

Saudi–Estonian Business Forum Explores Strengthening Trade and Investment Partnerships

The Federation of Saudi Chambers organized the Saudi–Estonian Business Forum, attended by the Minister of Foreign Affairs of the Republic of Estonia Margus Tsahkna, President of the Federation of Saudi Chambers Hassan bin Mujib Al-Huwaizi, and Estonia's Ambassador to the Kingdom Maria Belovas, with the participation of more than 80 investors. Discussions focused on ways to enhance trade and investment cooperation between the two countries.

The Estonian Foreign Minister highlighted the positive transformations in his country's economy, business environment, and investment incentives. He called on Saudi business leaders to visit Estonia and explore investment opportunities in various sectors.

For his part, President of the Federation of Saudi Chambers Hassan bin Mujib Al-Huwaizi affirmed the Kingdom's keenness to strengthen its ties with Estonia, which serves as a gateway for boosting international trade with the Baltic States and Eastern Europe, and is among the leading countries in digital transformation and e-government services.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

نظم اتحاد الغرف السعودية، ملتقى الأعمال السعودي الإستوني، بحضور وزير خارجية جمهورية إستونيا مارجوس تساكنا، ورئيس اتحاد الغرف السعودية حسن بن معجب الحويزي، وسفيرة إستونيا لدى المملكة ماريا بيلوفاس، وبمشاركة أكثر من (80) مستثمرًا، حيث جرى البحث في سبل تعزيز التعاون التجاري والاستثماري بين البلدين.

ونوه وزير الخارجية الإستوني بالتحولات الإيجابية التي تشهدها بلاده في الجوانب الاقتصادية وبيئة الأعمال التجارية والمحفظات التي تقدمها للمستثمرين. داعياً أصحاب الأعمال السعوديين لزيارة إستونيا والاطلاع على الفرص الاستثمارية في العديد من القطاعات.

من جهته أكد رئيس اتحاد الغرف السعودية حسن بن معجب الحويزي، حرص المملكة على توسيع علاقاتها مع إستونيا التي تعد منفذًا لتنشيط التجارة الدولية مع دول البلطيق وشرق أوروبا، ومن الدول الرائدة في مجال التحول الرقمي والخدمات الحكومية الإلكترونية.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)



OIL DOMINATES LIBYA'S REVENUES WHILE SALARIES LEAD EXPENDITURES

Financial data issued by the Central Bank of Libya showed a budget surplus of 12.8 billion dinars during the period from January 1 to August 31, 2025. Public revenues exceeded 84.3 billion dinars in the first eight months of this year, compared to expenditures of 71.5 billion dinars.

Oil sector revenues amounted to 70.5 billion dinars, followed by oil royalties worth 12.1 billion dinars, then taxes at 1 billion dinars, and customs revenues of 135 million dinars. On the expenditure side, spending was distributed across five main categories, led by salaries at 42.9 billion dinars, representing about 60% of total expenditures. Subsidies came next at 24.3 billion dinars, accounting for 34% of spending, including fuel subsidies, family allowances for wives and children, as well as salaries of certain public entities.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

النفط يستحوذ على معظم إيرادات ليبيا والمرتبات في صدارة الإنفاق



أظهرت البيانات المالية الصادرة عن مصرف ليبيا المركزي تسجيل فائض مالي قدره 12.8 مليار دينار خلال الفترة من 1 يناير حتى 31 أغسطس 2025. وتجاوزت الإيرادات العامة حاجز 84.3 مليار دينار، خلال أول 8 أشهر من العام الحالي، مقابل إنفاق قدره 71.5 مليار دينار.

وبلغت إيرادات القطاع النفطي 70.5 مليار دينار، تلتها إيرادات الاتاوات النفطية بقيمة 12.1 مليار دينار، ثم الضرائب بمقابل مليار دينار، والجمارك 135 مليون دينار. في المقابل، توزع الإنفاق العام على خمسة أبواب رئيسية، تصدرها باب المرتبات بقيمة 42.9 مليار دينار والتي شكلت حوالي 60% من الإنفاق، وباب الدعم الذي سجل 24.3 مليار دينار بنسبة 34% من الإنفاق، ويشمل دعم المحروقات وعلاوة الزوجة والأبناء، إضافة إلى مرتبات بعض الجهات العامة.

[المصدر \(موقع العربية.نت, بتصرف\)](#)

Inflation Slows in China amid Continued Deflation Concerns

China's consumer prices fell more than expected in August, amid growing calls on Beijing to boost measures supporting weak domestic demand and mitigate the impact of slowing export growth.

Data from the National Bureau of Statistics showed that the Consumer Price Index (CPI) dropped 0.4% year-on-year. The core inflation index (excluding food and energy) rose 0.9% year-on-year, reaching its highest level since February 2024, with notable increases in household appliance prices by 4.6% and clothing by 1.9%.

Meanwhile, the Producer Price Index (PPI) fell 2.9% in August year-on-year, in line with analysts' expectations, while remaining stable month-on-month.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



تراجع التضخم في الصين مع استمرار مخاوف الانكماش

تراجع أسعار المستهلكين في الصين بأكثر من المتوقع خلال أغسطس (آب)، وسط تصاعد الدعوات إلى بكين لتعزيز إجراءاتها لدعم الطلب المحلي الضعيف والتخفيف من أثر تباطؤ نمو الصادرات.

وأظهرت بيانات المكتب الوطني للإحصاء، انخفاض مؤشر أسعار المستهلكين 0.4 في المائة على أساس سنوي. أما مؤشر الأسعار الأساسي (باستثناء الغذاء والطاقة) فقد ارتفع 0.9 في المائة على أساس سنوي، وهو أعلى مستوى منذ فبراير (شباط) 2024، مع تسجيل ارتفاع ملحوظ في أسعار الأجهزة المنزلية بنسبة 4.6 في المائة والملابس بنسبة 1.9 في المائة.

وتراجع مؤشر أسعار المنتجات 2.9 في المائة في أغسطس (آب) على أساس سنوي، متزامناً مع توقعات محللي، فيما ظل مستقرًا على أساس شهري.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia, بتصرف\)](#)

298 مليار دولار الإنفاق على هواتف الذكاء الاصطناعي خلال 2025



\$298 BILLION SPENT ON AI SMARTPHONES IN 2025

Consumer spending on generative AI-enabled smartphones reached \$298.2 billion in 2025, accounting for about 20% of total consumer spending this year.

According to forecasts by Gartner, a business and technology research firm, consumer spending on generative AI-enabled smartphones will reach \$393.3 billion in 2026, a 32% increase compared to 2025.

Gartner also predicts that by 2029, 100% of premium smartphones will feature generative AI capabilities. With the rising adoption of conversational AI in the future, users are expected to increasingly view AI as a proactive digital companion rather than just an interactive tool.

[Source \(Al Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)

بلغ إنفاق المستهلكين على الهواتف الذكية المعززة بالذكاء الاصطناعي التوليدى إلى 298.2 مليار دولار خلال 2025، مشكلاً نحو 20% في المائة من إجمالي إنفاق المستهلكين في العام الجارى.

وبحسب توقعات «جارتنر»، للأبحاث التجارية والتكنولوجية، سيصل إنفاق المستهلكين على الهواتف الذكية المعززة بالذكاء الاصطناعي التوليدى إلى 393.3 مليار دولار عام 2026، أي بزيادة بنسبة 32% في المائة عن عام 2025.

وتشير توقعات جارتنر إلى أن 100% في المائة من الهاتف الذكي من الفئات العليا ستكون مزودة بقدرات ذكاء اصطناعي توليدى بحلول العام 2029. ومع تزايد مستويات انتشار الذكاء الاصطناعي للمحادثة فى المستقبل، فمن المتوقع أن يصبح المستخدمون أكثر تقبلاً للذكاء الاصطناعي بصفته مرافقاً رقمياً استباقياً أكثر من كونه أداة تفاعلية فقط.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية, بتصرف\)](#)

DOLLAR STABLE AHEAD OF U.S. INFLATION DATA

الدولار يستقر ترقباً لبيانات التضخم في أمريكا

The U.S. dollar remained stable as markets awaited two key inflation reports, which may help determine the extent of interest rate cuts by the U.S. Federal Reserve next week and beyond.

Following last week's weak jobs report, which strengthened expectations of a rate cut by the Federal Reserve at its meeting scheduled for September 16–17, the only question for investors is whether the cut will be 25 basis points or 50 basis points. This will largely depend on the impact of tariffs on prices in the world's largest economy.

Producer Price Index data in the U.S. is due today (Wednesday), followed by Consumer Price Index data tomorrow (Thursday).

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



استقر سعر الدولار الأميركي، وسط انتظار صدور تقارير مهمين عن التضخم، مما قد يساعد في تحديد مدى خفض أسعار الفائدة الأمريكية الأسبوع المقبل وما بعد.

وبعد تقرير الوظائف الضعيف الأسبوع الماضي، الذي عزز توقعات خفض سعر الفائدة من قبل مجلس الاحتياطي الفيدرالي (البنك المركزي الأميركي) في اجتماعه المقرر يومي 16 و 17 سبتمبر / أيلول، فإن السؤال الوحيد الذي يطرحه المستثمرون هو ما إذا كان حجم الخفض سيكون 25 نقطة أساس أم 50 نقطة أساس. وسيعتمد ذلك بشكل كبير على مدى تأثير الرسوم الجمركية على الأسعار في أكبر اقتصاد في العالم.

ومن المقرر أن تصدر بيانات تضخم أسعار المنتجين في الولايات المتحدة اليوم الأربعاء، يليها تقرير تضخم أسعار المستهلكين غداً الخميس.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

OIL PRICES INCREASE FOLLOWING ATTACK ON QATAR

Oil prices rose on Wednesday after Israel targeted leaders of the Palestinian resistance movement Hamas in Qatar, and after U.S. President Donald Trump called on Europe to impose tariffs on buyers of Russian oil.

Brent crude futures rose by 35 cents, or 0.53%, to \$66.74 per barrel, while U.S. West Texas Intermediate (WTI) futures increased by 36 cents, or 0.57%, to \$62.99 per barrel.

Prices had already climbed 0.6% at Tuesday's settlement after Israel announced it had attacked Hamas leaders in Doha—a move the Qatari Prime Minister considered a threat to obstruct peace talks between Hamas and Israel.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

ارتفاع أسعار النفط بفعل الموجة على قطر

ارتفعت أسعار النفط اليوم الأربعاء بعد أن هاجمت إسرائيل قادة حركة المقاومة الإسلامية الفلسطينية (حماس) في قطر، وبعد طلب الرئيس الأميركي دونالد ترامب من أوروبا فرض رسوم جمركية على مشتري النفط الروسي.

وزادت العقود الآجلة لخام برنت 35 سنتاً، أو 0.53 في المئة، إلى 66.74 دولار للبرميل، بينما ارتفعت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 36 سنتاً، أو 0.57 في المئة، إلى 62.99 دولار للبرميل.

وكانت الأسعار قد سجلت صعوداً بنسبة 0.6 في المئة عند التسوية أمس، بعد أن أعلنت إسرائيل مهاجمة قادة حماس في الدوحة، وهو ما اعتبره رئيس الوزراء القطري تهديد بعرقلة محادثات السلام بين حركة حماس وإسرائيل.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

